
PROTOKoL NTXXV22
z sesji Rady Miejskiej w Suraiu w dniu 30.03.2022 r. w Miejsko- Gminnym

OSrodku Kultury w Suraiu.

Ad.l.
Obrady otworzyla i przewodnicryla Przewodnicz4ca Rady Miejskiej w Sura2u

Pani Agnieszka Edyta Filipczuk -Zamojda.
Na podstawie listy obecnoSci stwierdzila prawomocnoSd obrad. W sesji

uczestriczyli Radni, Burmistrz Sura2a, Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy,
soltysi.

Ad.2.
Pani Przewodniczqca przedstawila proponowany porz4dek obrad:

l. Otwarcie obrad )O(X Sesji Rady Miejskiej w Sura2u.
2. Przyjgcie porzqdku obrad.
3. Projekt uchwaty w sprawie zrnian w bud2ecie gmny na2022r.
4. Projekt uchwaly w sprawie nie wyrazenia zgody na wyodrgbnienie

w bud2ecie gminy Srodk6w przernczonych na fundusz solecki.
5. Projekt uchwaly w sprawie ustalenia wysoko5ci ekwiwalentu pienig2nego

stra2akom ratownikom Ochotniczych Strazy Po2amych za uczestfctwo
w dzialaniu ratownicrym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub 6wiczeniu.

6. Projekt uchwaty w sprawie wynracznnia miejsc do prowadzenia handlu
w piqtki i soboty przez rolnik6w i ich domownik6w oraz wprowadzenia
regulaminu okreSlajqcego zasady prowadzenia handlu w pi4tki i soboty
przez rolnik6w i ich domownik6w.

7. Projekt uchwaly w sprawie zmiany przebiegu drogi gminnej na terenie
Gminy Sura2.

8. Projekt uchwaly w sprawie przyjgcia Gminnego Programu Profilaktyki
i RozwiQ4rwania Problem6w Alkoholowych oraz Przeciwdzialania
Narkomanii w Gminie Snr*na2022r.

9. Projekt uchwaly w sprawie zmian w Statucie Miejsko-Gminnego O5rodka
Pomocy Spolecznej w Sura2u.

l0.Projekt uchwaly w sprawie pnyjgcia Gminnego progftrmu oslonowego
,,Korpus Wsparcia Senior6w w Gminie Suraz na rok2022"

I l.Sprawozdanie z realaacji ustawy o wspieraniu ro&iny i systemie pieczy
zzstgpczej oraz Gminnego programu wspierania rodziny nalataz0zl -2023
zarok202l.

l2.Sprawozdanie z dzialalnoici Miejsko-Gminnego O5rodka Kultury
w Sura2u za202b.

l3.Przyjgcie protokolu obrad z XXIX sesji Rady Miejskiej w Sura'Zu.
l4.Informacja Burmistrza Slruha z podjgtych d alarrt migdzy sesjami.
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15.Zapytania i wolne wnioski.
l6.Sprawy r62ne.
lT.Zakohczerue obrad )OO( sesji Rady Miejskiej w SuraZu.

Radni Rady Miejskiej w SuraZu porzqdek obrad przyjgli 14 glosami za,przy 14

osobach obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zalqcmik do protokotu.

2

Ad.3.
Zapoznano radnych z projektem uchwaly w sprawie zmian w budZecie gminy na
2022r.
Pan Woloszczyk zwr6cil sig z pyaniem, na co dokladnie zabe4ieczono
w budZecie kwotg l0 tys. zl. ( na hydrofomi w Surazu)?
Pani Skarbnik stwierdzila, i2 powyhsze Srodki sq zaberyieczeniem na bie24ce
oplaty za energig za okres styczeri-marzec 2022r.
Pan Burmistrz stwierdzil, iZ od I marca 2022r. Zaklad Wodociqgowy w SuraZu
jest zarz4dzany przez sp6lk9 Wodoci4gi Podlaskie. Zanim spolka nie podpisze
stosownych um6w, Gmina bgdzie pokrywala koszty, a spolka bgdzie nam te
kosfy zwracala.
Pan Owczarczuk ztlvr6cil sig z pytaniem, za 1ak4 kwotg zakupiono autobus do
przewozlt dzieci i czy zakupiono go zatn^t.Srodki soleckie?
Pani Skarbnik stwierdzila, i2 w bud2ecie na rck 2022 zaberyieczono kwotg 200
tys. zl. na zakup autokaru szkolnego. Na chwilg obecnq zakupiono autokar
szkolny za kwotg 60 tys. zl., a pozostale Srodki w budZecie, w kwocie 140 tys. il.,
przeznaczono na zakup busa - zgodnie z sugestiq Paristwa radnych.
Pan Owczarczuk zlozyl wniosek formalny, aby zpozostalej kwoty przemaczyt,
60 tys. zl. na zakup busa do przewo t os6b z niepelnosprawnofui4 oraz 80 tys. zl
na zakup traktorka do prac gospodarczych w gminie, tj. od6nie2anie, czyszczerie
dr6g gminnych.
Pan Jaroszko zwr6cil sig z pytaniem, kto poniesie koszty wymiany dw6ch pomp
na sieci wod.-kan.?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 wszelkie naprawy na sieci wod.-kan., od I marca br.,
sq po stronie spolki Wodociqgi Podlaskie.
Pan Jaroszko zwr6cil sig z pytaniem, dlaczego nie wyje2diaw trasg nowy autokar
szkolny?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 sprawy formalne s4 do korica dopinane, m.in. sprawa
tachografu.
Zdaniem radnego, Pana Bibulowicza, skoro mamy ptzeataczone 140 tys. zl. na
zakup busa, to naleby je w calo5ci przezl;taczyi, na ten cel. Kupi6 nalery taki
sprzgt, na kt6rym bgdziemy mogli polega6, a nie doklada6 do napraw. Zdaniem
radnego, taki bus bgdzie duZo wigcej jeitzilw naszej gminie, ni2 autokar szkolny,
gdyL z rokl na rok, dzieci jest coraz mniej.
Pani Dziemianiuk zwr6cila sig z pytaniem, ilu osobowy mialby by6 ten bus, skoro
w budZecie jest zapis,Ze mialby slu{6 do przewozu os6b z niepe}nosprawnoSci4?
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Pan Burmistrz stwierdzil, iz na komisji, sugesti4 radnych, bylo przeznaczenie
pozostalych Srodk6w w wysoko6ci 140 tys. zl. na zakup busa z mo2liwo6ci4
przewoat os6b z niepelnosprawnoSci4.
Pani Dziemianiuk stwierdzila, i2 dow6z dziecka z niepelnosprawnoSciE, odbyra
sig w tych samych godzinach, co dow6z dzieci do szkoly.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 do przewoz;n dzieci do szkoty bgdzie stuzyl gl6wnie
autokar szkolny, a bus mialby stuzy6 do przewozu osoby z niepelnosprawnoSci4,
ewentualnie na wyjazdy Stowarryszeri, K6l Gospodyf Wiejskich. W tym
wypadku musialby byi 16 - 20 osobowy.
Pani Dziemianiuk stwierdzila, czy jest zasadne, aby jedn4 osobg
z niepelnosprawnoSci4 wozil codziennie do Bialegostoku bus
dwudziestoosobowy?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 moina zakupit zwyklego busa, ale pozostanie
problem dowozu dziecka z niepehrosprawnoSci4.
Zdaniem radnej Pani Dziemianiuk, wydaje sig by6 nielogiczne w przypadku, gdy
autokar szkolny do dowozu dzieci kosztowal gming 60 tys. zl., a bus do dowozu
dziecka z niepelnosprawnoSciq i do sporadycznego wozenia ch6ru, czy druzyny
ZniczStxtl, bqdzie kosaowal 140 tys. zl.
Pan Burmistrz stwierdzit, i2mohe uda sig kupi6 busa zanizsz1 kwotg, tak jak to
bylo w przypadku autokaru szkolnego.
Pani Dziemianiuk stwierdzila, i2 bus dwudziestoosobowy ma wigksze spalanie
paliwa, niZ bus kilku osobowy.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 ta t4 chwilg naleZaloby sig jeszcze nad tym
zastanowid, ale to radni na komisji wyszli z tak4 inicjatywq.
Pani Dziemianiuk stwierdzila,i?po czg{ci staliScie Panstwo pod Scian4, poniewaz
byly naciski niekt6rych radnych.
Pan Owczarczuk stwierdzil, i2 w obecnoSci radnych i soltys6w ustalono,iZzaZll
tys. zl. miat by6 zakupiony autokar szkolny.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 wszystkie ostateczne decyzie dotyczqce zakupu
autokaru szkolnego i busa, zapadly na spotkaniach obu komisji.
PanOwczarcntk zaproponowal odszukanie dokument6w z sesji na kt6rej podjgto
decyzje o przeznaczeniu 200 tys. zl na zakup autokaru szkolnego.
Pan Jaroszko stwierdzil, iz gmtna posiada busa marki Renault do dowozu os6b

z niepelnosprawnoSci4, wigc nie ma potrzeby zakupu drugiego busa, a jedynie
wyposazenie obecnego w odpowiednie elementy do przewozu os6b
z niepelnosprawno5ciq.
Zdariem radnego, Pana Bibulowicza, to powinien by6 bus wyl4cznie do
przewozl dzieci do szkoty, a nie do przewozLt jednej osoby
z niepelnosprawnoSciq. W pierwszej kolejno6ci powinniSmy najpierw
sprecyzowa6 nasze potrzeby. Cry namjest potrzebny bus do przewozu wigkszej
ilo6ci dzieci (20-28 osobowy), czy moLe do przewoz\t osoby
z niepetnosprawno6ci4? Tych dw6chrzeczy nie da sig pol4czyt,.
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Soltys Zimnoch, Pani Borowska, stwierdzila, iz soltysi zdecydowali, aby Srodki

finansowe byly przenraczone tylko i wylqcmie na autokar szkolny. Zdailem
sohys, kwota 200 tys. zl. zabezpieczona w bud2ecie na zakup autokaru, moglaby

okaza6 sig zamalqkwot4 i w6wczas gmina musialaby wziq(, kredyt i dolo:{6 do

zakupu autokaru z prawdziwego zdarzenia. Dzi6 jednak, zakupiono za 60 tys. zl.

autokar szkolny, maj4c w bud2ecie zabezpieczonych 200 tys' zl' Jeste5cie

Paristwo radni obecni na komisjach, a dzi5 wszystko zwalacie na Pana Burmistrza,

2e jednoosobowo podj4l decyzjg. Zdaniem sohys, bez sensu bylo kupowanie tak
du2ego autokaru (60 osobowy), jak i teraz proporycja zakupu busa (20

osobowego). Na potrzeby gminy wystarczylby nowszy autokar 30 -40 osobowy.
Pani Wyszkowska stwier&ila, iz na spotkaniu obu komisji na kt6rym byl
prezentowany nowy autokar szkolny przez Parra Burmistrza, nikt z radnych
w6wczas sig nie wypowiedzial,Ze ten autokar jest za drtiry, zatari,2ebyt moile
ma ukryte wady, cyt. ,,Ja pytalam niekt6re osoby, 2e on trochg jest nam za duzy,
2e byt mohe przy naszej ilo5ci os6b bgdzie nieekonomicmy, ale tak
zdecydowano. Wtedy byl czas na burze m6zgu i byla mowa o tym Zeby nie
kupowa6. Malo tego Pan Burmistrz proponowal jeszcze jeden wyjazd
podgl4dowy. Nikt sig nie zglosil. Nie mo2na za wsrystko wini6 Pana

Burmistrza." Radni przeznacryli w budzecie na ten cel kwotg 200 tys. zl. cyt.

,,Chcieli5my kupi6 autokar w miarg dobry, ale nie wigkszy, ni2 na 30-40 os6b.

Po czgSci czujg sig oszukana jako radna, 2e kupiony zostal duiry i za male
pieniq&e. Nie wiem, jak on bgdzie sprawowal sig w trakcie jazdy ijakie bgdq
jego walory, czy te na plus, czy te na minus, ale sig stalo. Wigc, co wy teraz
szukacie chlopaka do bicia. Uderz sig kazdy w pier5 i powiedz, co zrobilem,Zeby
nie kupi6."
Pani Przewodnicz4ca wystqpila z proSbq do Pana Burmistrza o przedstawienie
opinii w tej kwestii.
Pan Burmistrz stwierdzil, iZ Gmina wyst4pila dwukrotnie z zapyianiem
ofertowym w sprawie zakupu autokaru. W pierwszym zapytanit nikt sig nie
zglosil. Dopiero po ponownym ogloszeniu wptyngla jedna oferta. W migdzy
czasie, gmina robilarozeznanie na rynku samochodowym. Radni naciskali gming
o srybszy zakup. Niemal codziennie byly telefony w tym temacie. Do
sprawdzenia tej jednej oferty pojechalem ja, kierowca i dw6ch radnych. Autokar
w naszej obecnoSci zostalprzebadany na stacji diagnostycznej i nie stwierdzono
usterek. Na spotkaniu obu komisji zapadladecyzja o jego kupnie,azapozostale
6rodki, tj. 140 tys. zl Radni zaproponowali kupno busa z uwzglgdnieniem
przewoztr dzieci do szkoty i osoby z niepelnosprawnoSciq.
Pan Woloszczyk stwierdzil, i2 presj a na szybki zakup nowszego autobusu do
przewozlr dzieci byta spowodowana ci4gtymi awariami obecnego autobusu

szkolnego i wynajmem autobusa zastgpczego z frmy zewngtrmej i ponoszonymi
z tego Qrtutu dodatkowymi kosztami. Nowy autokar moZe byd r6wnie2
wykorzystywany na wycieczki dzteci szkolnych. Stwierdzil radny, iz prywatna
firma pokazala gminnie, jak mozna ekonomicznie dowozii dzieci do szkoty
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z wykorzystaniem duZego autokaru oraz mniejszego busa. Zdaniem radnego
zakup busa do przewozu dzieci jest gminie niezbgdny, majqc do dyspozycji dwa
wozy do przewozu dzieci,przedlui:ymy 2ywotnoS6 sprzgtu.
Pani Klosko stwierdzila, ilnikt z radnych na spotkaniu obu komisji nie wskazal,

2e jest ot za dtvy. Nie jest mo2e ten autokar idealny, ale gdyby szkola

dostosowala plan lekcji do jednorazowego dowozu dzieci, spelnilby on swoje
zadanie. Osobg z niepelnosprawnoSciq,,k6rqteruzgmina dowozi do Bialegostoku
bgdziemy musieli dowozid do klasy 8, wigc teL trzeba sig zastanowi6 nad

zabezpieczetiem/kupnem wigkszego samochodu z ptzezrraczerriem do przEwozl.r

takich os6b. Zdarriem radnej, nie zasadne i nieekonomiczne jest wo2enie

autokarem 6 os6b, np. na konkursy szkolne, cry te2 druzyny pilkarskiej w skladzie

I I osobowym i w tym wypadku przydalby sig bus do przewozu mniejszej iloSci

os6b. Radni zadeklarowali ,2ebgd4te2szttka6 na rynku samochodowym autobusu

do gminy, a teraz gdy ju2 mamy nowy autokar, to go krytykujemy' Zakupienie

autokaru szkolnego za 60 tys. zl. jest niedu24 kwot4, ale zakup 2a200 tys- zl.

autokaru tel nie jest latwy, gdyZ takie samochody na rynku sq w granicach

powy2ej 400 tys. zl.
Pani Przewodnicz4ca stwierdzila, i2 nowo zakupiony autokar szkolny spelnia

nasze potrzeby; w dalszej perspektywie czasu, dzieci bgdzie coraz mniej w naszej

szkole, wigc bgdzie mo2na jednym kursem zalatwil dow6z &ieci.
Pan Owczarczuk stwierdzil, iZ skoro w bud2ecie byly zaberyieczone Srodki

w kwocie 200 tys. zl. na zakttp autokaru szkolnego, to nale2alo je w calo5ci

wykorzystai na ten tylko cel, a nie kilku radnych z Panem Burmistrzem

zadecydowalo o obecnym zakupie autokaru. Skoro teraz pozostalo 140 tys. zl., to
naleiry je przemaczy t, na zakup pojazd6w wskazany ch ptzez r adnego we wniosku

formalnym.
Pan Jaroszko stwierdzil, ilnaleiry wzi46 pod uwagg fakt, i2 takiej iloSci pojazd6w

nie obslu2ry jeden kierowca, bgdqcy na stanie gminy.
Pani Przewodniczqca stwierdzila, i2nal4chwilg mamy w gminie zatrudnionych

dw6ch kierowc6w.
Zdaniem Pana Bibulowicza, naleiry w pierurszej kolejno5ci zakupi6 bus,

a dopiero, jak zostanq Srodki, zakupi6 traktor do prac gospodarczych.

Pan Sosnowski zloZyl wniosek formalny w sprawie zakupu samochodu typu bus.

Przyst4piono do glosowania wniosku fomralnego radnego Pana Owczarczuka.

Wynik glosowania: 2 osoby za, 8 os6b przeciw, 4 osoby sig wstrzymaly, I osoba

- brak glosu, przy 15 osobach obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi

zalqcnik do protokotu.
Przyst4piono do glosowania wniosku formalnego radnego Pana Sosnowskiego.

Wynik glosowania: I I os6b za, 2 osoby przeciw, 2 osoby sig wstrrymaty,przy l5
osobach obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zal4cznik do protokolu.

Ze wzglg&t na awarig systemu do glosowania, radni: Pani Filipczuk'Zamojda,
Pani Nowicka, Pani Klosko, Pan Woloszczyk i Pan Jaroszko, ustnie wskazali
poparcie wniosku ,,za",przeciwnym byl radny Pan Owczarczuk.
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Przyst4piono do glosowania projektu uchwaly.
Wynik glosowania: 12 os6b z4 I osoba przeciw, 2 osoby sig wstzymaty,przy 15
osobach obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zalqcmikdo protokolu.
Pani Klosko antr6cila sig z pytaniem , gdziebgdzie wstawiony sprzgt sportowy, na
kt6ry zaberyieczono Srodki w dzisiejszych zmianach w budzecie?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 sprzjt sportowy zostanie zakupiony na Orlik
w SuraZu.
Pani Klosko ztttr6cila sig z pytaniem od kiedy
udostgpniony mieszkaricom Orlik?
Pan Burmistrz stwier&il, iZ Orlik jest juZ
w godzinach popofu dniowych.

i w jakich go&inach bgdzie

udostgpniony mieszkaricom

Ad.4.
Zapomano radnych z projektem uchwaly w sprawie nie wyra2enia zgody na
wyodrgbnienie w budZecie gminy Srodk6w przeztaczonych na fundusz solecki.
Pani Przewodnicz}ca zapomala radnych z pismem soltys6w z terenu Gminy
Sura'Z w sprawie wyodrgbnienia funduszu soleckiego na rok 2023 w bud2ecie
gminy. Powy2sze pismo stanowi zal1caikdo protokofu .

Pan Woloszczyk stwierdzil, ii w przypadku, jak nie wyodrgbnimy funduszu
soleckiego w budZecie na rok 2023, to nie bgdzie probremu aby solectwo
wystqpilo z zasadnym wnioskiem do gminy o srodki na konkretne z-adanie
w danym solectwie.
Pani Zamojda stwierdzila, iz temat wyodrgbnienia funduszu soleckiego byl
omawiany na spotkaniach obu komisji i w6wczas wigkszos6 radnych byli za nie
wyodrgbnieniem funduszu soleckiego na rok 2023.
Pan Bibulowicz stwierdzil, iL zapadla w6wczas decyzja, i2 srodki kt6re miatyby
by6 na fundusz solecki, bgd4 zabezpieczone na paragrafie drogi gminne celem
poprawienia stanu dr6g gminnych. Te srodki trafi4 na wsie, ale zprzenraczeniem
na konkretny cel. Gdyby jednak dane solectwo milo innq pofizebg, jak np.
wymiana instalacj i elektrycznej w Swietlicy w Kowalach, to w6wczas bg&ie
mo2na zwr6ci6 sig do gniny/rady o Srodki fmansowe napowyiszy cel na kwotg
przewidzianq w funduszu soleckim na danq miejscowo66, tj. np. Kowale. W taki
spos6b b9d4 mogly wystqpi6 inne solectwa argumentujqc swoje potrzeby.
Pani Przewodniczqca stwierdzila, iL w podobny spos6b mog4 wyst4pi6 solectwa
kt6re chcq naprawi6 drogi, wigc nie ma potrzeby przesuwania wszystkich
Srodk6w na drogi gminne.
Soltys Zimnoch, Pani Borowska, stwierdzila,ilmaj}cprzyznany fundusz solecki
na dan4 miejscowoS6, kuitdy bgdzte m6gl przeanacry6 Srodki na konkretny cel,
a dodatkowo ofizyrna gmina zwrot Srodk6w z q.tutu wyodrgbnienia funduszu
soleckiego. Nie we wszystkich solectwach najpilniejszym zadaniem do realizacji
jest naprawa dr6g gminnych. W naszym przypadku, gro Srodk6w przezraczona
byla na remont remizy w Zimnochach, a na t4 chwilg najpilniejsz4 potrzeb4, jest
uporz4dkowanie placu wokol remizy.
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Pani Dziemianiuk stwierdzila, i2 jest za wyodrgbnieniem funduszu soleckiego

w bud2ecie. Zdanemradnej, nie powinniSmy na silg uszczgSliwiad tych solectw,

niech sami mieszkaricy zadecydttj4, rta co przerracz4 Srodki wyodrgbnione

z funduszu soleckiego. Wyodrgbniajqc fundusz solecki w gminie, mamy zwrot
Srodk6w z bud2etu Paristwa. Za poprzedni rok gmina otrzymala zwrot
w wysoko6ci ok. l8% wydanych 5rodk6w.
Pani Skarbnik stwierdzila, i2 w piSmie wystosowanym przez sohys6w wskazano

i2 zwrot tych Srodk6w jest w wysokofui 40, 30 i 20Yo. Jednak ten procent zwrotu
jest wyplacany w ramach posiadanych Srodk6w w bud2ecie Paristwa. c5rt. ,,Na
dzieri dzisiej szy ta zaleZnoit procentowa ulegla zmianie i w miej sce 40% jest juz
24,28yo, 30o - l9,zlyo, 20yo- lz,l4Yo. Z roku na rok ten udzial procentowy

zrnniej sza sig.' '
Pani Dziemianiuk stwierdzila,iLw naszym przypadku przy zwrocie l0% gmina

otrzyma prrykladowo 15 tys. zl., a w prrypadku nie wyodrgbnia funduszu
soleckiego tych Srodk6w gmina nie zyska. cfl. ,,Pomysl o ewentualnym
wnioskowaniu przez solectwo innego sposobu wydatkowania tych Srodk6w, niz
na drogi, to teZ bgdzie problematyczne, poniewaz bgdziemy musieli zmiany
w budZecie robi6 caty czas, gdyzjako radni musimy wyrazil na to zgodg, bo
przesuwamy z jednego paragrafu na inny te Srodki. My51g, 2e nie ma co

uszczgSliwia6 na silg, wsfuchajmy sig w glos soltys6w."
Pani Skarbnik stwierdzila, i2 cyt. ,,zrilarry w funduszu soleckim, tez byly doSd

czgsto zrnieniale." Zmiany byty dokonyrvane na paragrafach i zatwierdzane
przezRadg.
Pani Przewodniczqca stwierdzrla, i2 do tej pory rue zdarzylo si9, aby gmina nie
otwymala zwrotu, ostatnio byla, to kwota24 tys. zl. Zdaniem radnej, w budZecie
Panstwa Srodki przeznaczone na zwrot gminom na pewno przed wyborami sig

majd4. Wszelkie programy, do kt6rych gmina skladala wnioski, m.in. Odnowa
wsi uryskiwaty dodatkowe punkty przy ocenie wniosku wlaSnie za

wyodrgbnienie funduszu soleckiego.
Soltys Rynek, Pan Litwiriczuk, stwierdzil, i2 gdyby miejscowoS6 Rynki czekala
na gming, to by do tej pory droga w Rynkach nie byla wykonana, atak za fundusz
solecki wykonano 100 metr6w betonowej drogi, kt6ra jeszcze wymaga dalszego
wykonania. Srodki z funduszu soleckiego sq teZ w innych solectwach
przefrl.arczarre na remonty dr6g.
Pan Owczarczuk stwierdzil, i2 prawdopodobnie gmina otrzymala by zwrot
6rodk6w za 2023r. w kwocie 26 tys. zl. i szkodabyloby je straci6. Z naszej strony
bylaby to niegospodamo5d, jak bySmy z nich nezygnowali. Wyst4pil radny do
Pana Burmistrza o przekonanie jednak radnych do wyodrgbnienia funduszu
soleckiego w gminie.
Pan Jaroszko zaproponowal, aby Pan Burmistrz t9 kwotg zwrotLt za
wyodrgbnienie funduszu soleckiego przekazal r6wnie2 na solectwa, a wtedy wsie
same bgd4 decydowa6 na co wykorzystajq Srodki w solectwie i w swoim zakresie
bgd4 naprawiad drogi gminne.
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Sohys Leszni, Pan Tworkowski, stwierdzil, i2 dzigkt tylko srodkom z funduszu
soleckiego powstala Swietlica. Niezbgdna na t4 chwilg jest budowa budynku
gospodarczego przy Swietlicy, wigc za Srodki z funduszu soleckiego jest szansa,
2e on powstanie.
Pan woloszcryk pochwalil sohysa Lesmi za wklad pracy w budowg swietlicy
i altanki. Jednak sprawa naprawy dr6g gminnych wykonywanych wiosnE -
jesieniq byty do ponownej naprawy. Zdariem radnego, warto zrobii mniej dr6g,
ale lepszym krusrywem.
Soitys Wsi Sredziriskie, Pan Mierzwiriski, stwierdzil, iZ Srodki z funduszu
soleckiego pozutolq solectwu dokofcry6 budowg altany.
Pan Bibulowicz stwierdzil, i2 z umownych 5rodk6w, tj. ok. 60 tys. zl przepisanych
na miasto Suraz znajduj4cych siq na paragrafie drogi wykorzystano 30 tys. zl. na
od5nie2anie dr6g gminnych w calej gminie, a pozostale 30 tys. zl. na naprawg/
r6wnanie dr6g gminnych, oraz uloZenie kostki na ul. Polnej w SuraZu.
Pani Przewodnicz4ca stwier&ila, i2 w Sura2u byty robione drogi, m.in. Graniczna
na kt6rq byty wydatkowane $rodki finansowe zbudletu, wigc nie tak do korica,
one przepadly. Raczej stanowily wklad wlasny do tej inwestycji.
Pani Przewodniczqca stwierdzrla,'i naleiry pil_nowa6, aby wskazane Srodki byly
wykorrystane zgodnie zprzeznaczertiem na dane solectwo/ miasto.
Prryst4piono do glosowania projektu uchwaty.
Wynik glosowania: 9 os6b za, 6 os6b przeciw, przy 15 osobach obecnych.
Imienny wynik glosowania stanowi zalqcmikdo protokotu.

Ad.5.
Zaponrato radnych z projektem uchwaly w sprawie ustalenia wysoko6ci
ekwiwalentu pienig2rego straZakom ratownikom Ochotniczych StraZy Po2amych
za uczestnictwo w dzialaniu ratownicrym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub
6wiczeniu.
Pani Klosko stwierdzila, i2 cyt. ,,Komenda Gl6wna zarz4dzila, Ze wyjazdy strazy
OSP do uchodZc6w sQ uznawane jako zamiejscowe zagroierie." Zwr6clla sig
radna z pytaniem dlaczego Pan Burmistrz zdecydowal, aby ze wzglgdu na
oszczgdno6ci OSP nie wyjeiAzalo do uchodZc6w?
Pan Burmistrz stwierdzil, iZ mowa byla o racjonalnych wyj azdach do uchodZc6w,
a nie calkowitym zakazie. Nie za kazdq rzecz4wohon4 od&ielnie.
Pani Klosko stwierdzila, i2 chlopcy z OSP wozili czgS6 rzecry wlasnymi
samochodami na sw6j koszt. Dlaczego Pan Burmisttz oszczgdza tylko na straZy,
a nie np. na Domu Kultury, na szkole? Zdaniem radnej w pierwsrych dniach
przyjazdrt uchodZc6w do Doktorc sytuacja wymagala czgstych wyjazd6w
stra2ak6w w celu dowiezienia niezbgdnych rzeczy do Stowarryszenia, jak np.
pralka, lod6wka.
Pani Klosko stwierdzila, izwyjazdy gminnych strazak6w OSP do akcji typu: do
kr6w, do Snigtych ryb, do po2:ar6w kt6re miaty miejsce bo byty podpalenia,
kosztowalo gning w granicach 7 tys. 535 zl, z czego na ka2dego stra2aka wyszlo
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ok. 500 zt. cyt. ,,lJwfia Pan, 2e to jest strasma rozrantnoS6, ale nie to jest

racjonalne."
Pan Burmistrz stwier&il, i2 w chwili obecnej wnastajq koszty na wszystkich
paragrafach w budZecie gminy z st4d moja pro6ba byla o racjonalne wyiazdy

stra2ak6w.
Pani Klosko stwierdzila, i2 skoro mamy oszczgdzat, to cry jest sens podnoszenia

ekwiwalentu stra2akom?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 akcje poilanicze, ratownicze wymagaj4
natychmiastowej reakcj i i na tym nie mo2emy oszczgdzal, ale s4 zdatzetia, kt6re
moina wykonyw at, z r o ztt agql glow q.

Pani Klosko stwierdzila, i2 sytuacja zamknigcia sieci wodoci4gowej

i rozdysponowania wody na teren calej gminy pokazala pracg strazak6w. Cry ktoS

wtedy z gminy byl po godzinach pracy i pilnowal tej wody? Straz nie jest

instytucj4, kt6ra posiada wlasne Srodki, o wszystkie musi wnioskowa6 do gminy.

Pani PrzewodniczEca podzijkowala Komendantowi OSP, Panu Grzegorzowi
Klosko, za sprawdzenie gotowo6ci jednostek gminnych OSP.
Naczelnil</czlonek OSP Pan Niewffiski stwierdzil, i2 do uchodZc6w
w Doktorcach strdi,acy jeldzili gminnym busem straZackim oraz trzema busami
prywatrymi, gdyby nie te ronxriqzaniq to by bus gminny jeildzil 7-8 razy. Skoro
podcina nam sig skrrydla, to bgdziemy sig stara6, aby wigcej nie wykorrystywa6
swoj ego sprzgtu prywatnego.
Prezes Stowarryszenia, radny Pan Jaroszko, po&igkowal darcryhcom,
straiakom i wsrystkim ludziom, kt6rzy okazali swoje serce przy pomocy dla
uchodZc6w znajdujqcych sig w Stowarzyszeniu w Doktorcach. Zdaniem radnego

nie powinien Pan Burmistrz z akazywat straZakom niesienia nam pomocy' Co zaS

tyczy sig oszczqdz.atia w budZecie, to kiedyS radny wskazywal, aby zmieni6
schronisko dla nierzqt, a nie teraz placi gmina ponad 30 tys. z). za gotowoS6.

Temat kr6w w prywatnym gospodarstwie rolnym, r6wnie2 zg)aszano wcze6niej
do Pana Burmistrza, a teraz wszyscy podatnicy gmtny za ich utrrymanie plac4.
Pan Burmistrz stwierdzil, i nie zakazalem stril2akom dowozu rzeczy do
stowarzyszenia, a jedynie przemy3lane/racjonalne wyiazdy. Wydatki, kt6re
w chwili obecnej gmina ponosi za utrzymanie bezdomnych nxierz4t, sq te2

w jakims stopniu Pana zasluga, gdyZ to Pan monitowal o zerwanie umowy
z w czeiniejszym schroni skiem.
Pani Wyszkowska stwierdzil a, i2 cyt. , ,Pan Burmistrz, j ako go spodarz tego terenu
ma prawo powiedzied, zeby jego zasoby, za k6re placi, byty racjonalne " to jest

oszczgdne polega na ograniczeniu wydatk6w. cyt. ,,Racjonalne gospodarowanie
oznaczabez poSpiechu i przemySlane i nikogo Pan Burmistrz nie obrazil, nikomu
nie rzuca kl6d pod nogi. Tak mi sig wydaje, tylko jako dobry gospodarz
wnioskowal o to, 2eby to bylo racjonalne, gospodame i w miarg oszczgdne.

Gdyby to byla sytuacja nagla, gdy nie ma czasu na pewne powie&my sobie
rozmySlania, tylko tutaj reguluj4 sytuacje tzw. standardy zachowania,to wiadomq
jest rzeczq, ze pierwsze skrzypce grajq tutaj strdzacy. Je2eli Pan Burmistrz
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powiedzial o racjonalnym wykorrystaniu zasob6w ludzkich i samochodowych, to
chyba nikomu nic sig nie stalo, z glowy korona nie spadla. Jezeli danym
samochodem moima przewiefit, tzy rzeczy, a przewozisig jedno, ja nie wiem czy,
tak bylo, to chyba nie ma potrzeby atakowa6 pana Burmishza bo ja r6wnie2 na
miejscu Pana Burmistrza zrobilabym, tak samo.,, Stwierdzila rudna, izcyt. ,,nie
trzeba sig w tej kwestii obru2at, i robi( z tego wielkie halo, bo pan Burmisffz
powiedzial racjonalnie, tak racjonalnie i my jako radni, r6wnie2 twuhamy, Le
trzeba prowadaf pewnq dzialalno6d gospodarczq - racjonalnie."
Pani Przewodniczqca stwierdzila, iZ radni, bgdqc na wizji lokalnej
w Stowarzyszeniu w Doktorcach zostali zapewnieni, ze s4 prrygotowani na
przyjgcie 40 uchodzc6w, nawet od jutr4 wigc sk4d dzis wynikla potrzeba dowozu
pralek, Iod6wek?
Pan owczarczuk zwr6cil sig z pytaniem , czy otrzymal pan Burmistrz w tym roku
podanie od SolWsa Zawyk w sprawie zakupu garaZu dla OSp w Zawykach, celem
skladowania sprzgtu strazackiego?
Pani Przewodniczqca stwier&ila, i2 ta etapie sporzqdzania projektu bud:Zetu
gminy wptynglo zapotrzebowanie OSP w Zawykachna powy2szy zakup.
Pan Burmistrz stwierdzil, iLsprawdzi, czy powyhsze podanie wptynglo.
Pan Woloszczyk podzigkowal strazy gminnej za praca i wklad niesiony prry
uchodzcach. zdaniem radnego, nie mo2na wprowadza6 ograniczeri stra2akom,
aby ich nie miechgca6.
Przystqpiono do glosowania projektu uchwaly.
Wynik glosowania: 15 os6b za, przy 15 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zal4cwik do protokolu.

Ad.6.
Zaponrano radnych z projektem uchwaty w sprawie wyntaczema miejsc do
prowadzenia handlu w piqtki i soboty przez rolnik6w i ich domownik6w oraz
wprowadzenia regulaminu okre5lajqcego zasady prowa&enia handlu w pi4tki
i soboty przez rolnik6w i ich domownik6w.
Pan Owczarczrtk stwierdzil, i2 proponowal na komisji wyanaczenie miejsca do
prowa&enia handlu przed Domem Kultury w Sura2u. Zwr6cil sig z pytaniem
radny, czy w zwiqzktt z t4 uchwal4, gmina bg&ie musiala ponosi6 dodatkowe
koszty?
Pani Przewodnicz4ca stwierdzila, iZ wigkszo56 radnych na spotkaniu komisji
zdecydowala, aby miejscem do prowadzenia powylszego handlu byla dzialka
prry Rynku Ko6cielnym.
Pan Sekretarz stwier&il, i2 gmina nie bg&ie ponosi6 kosZ6w, a jedynie ma
obowi4zek wskazania miejsca i okreSlenia regulaminu prowadzenia handlu.
Prryst4piono do glosowania projektu uchwaly.
Wynik glosowania: 15 os6b za, przy 15 osobach obecnych. Imierury wynik
glosowania stanowi zalqcmik do protokolu.
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Ad.7.
Zapozrtano radnych z projektem uchwaly w sprawie zrlriarly przebiegu drogi
gminnej na terenie Gminy Sura2.

Przyst4piono do glosowania projektu uchwaty.
Wynik glosowania: 15 os6b za, przy 15 osobach obecnych. tmienny wynik
glosowania stanowi zalqcatk do protokolu.

Ad.8.
Zapozlrrano radnych z projektem uchwaty w sprawie przyjgcia Gminnego

Programu Profilaktyki i Rozwiqrywania Problem6w Alkoholowych oraz

Przeciw&ialania Narkomanii w Gminie Swul na 2022r.

Przyst4piono do glosowania projektu uchwaty.

Wynik-glosowania: 15 os6b za, przy 15 osobach obecnych' Imienny wynik

glosowania stanowi zal4cz;rk do protokolu.

Ad.9.
zapontano radnych z projektem uchwaly w sprawie zmian w Statucie Miejsko-

Gminnego Osrodka Pomocy Spolecznej w SuraZu.

Przyst4piono do glosowania projektu uchwaty.

Wynik'glosowania: 15 os6b za, przy 15 osobach obecnych' lmienny wynik

glosowania stanowi zalqcuik do protokolu.

Ad.10.
Zaponrano radnych z projektem uchwaly w sprawie przyi.gcil Gminnego

prog*.u oslonowego ,[o.put Wsparcia Senior6w w Gminie Sura2 na rok

2022".
Pan Jaroszko zwr6cil sig z pytaniem, czJ ktos z gminy bgdzie oddeleggwany do

opi"ti i monitorowanit o*L objgtych powy2szym progftlmem'- tj' (dostqp do

intemetu, pierwszy kontakt do osoby w razie pogorszenia stanu zdrowia)?

Pan Sekretarz stwierdzil, i2 poza gminq, opiekg bg&ie sprawowal operator

zewngtrzny \\tyrLaczorty do pierwszego kontaktu.

Przyst4piono do glosowania projektu uchwaty.

Wynilc'glosowania: 15 os6b za, przy 15 osobach obecnych' Imienny wynik

glosowania stanowi zal1cnik do protokolu.

Ad.11.
Zapo,,rrano radnych ze sprawozdaniem zrcalizacji ustawy o wspieraniu ro&iny

i systemie pie czy zastipczei oraz Gminnego programu wspierania ro&iny na lata

2021-2023 zarok202l.
Radni nie wnieSli uwag.
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Ad.l2.
zapomuro radnych ze sprawozdaniem z dzralalno6ci Miejsko-Gminnego
OSrodka Kultury w Sura2u z-a2021r.
Radni zaproponowali aby do tematu wr6cii na najbli2szym spotkaniu obu
komisji, gdy? s4 pytania do Dyrektora Miejsko-Gminnego osrodka Kultury
w Sura2u.

Ad.13.
Prryjgcie protokolu zXXD{.sesji Rady Miejskiej w Sura2u.
Prrystqpiono do glosowania protokolu.
Wynik glosowania: 13 os6b za, przy 13 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zalqcmikdo protokofu.

Ad.l4.
Burmistrz Sura2a, Pan Henryk tr apiriski, przedstawil informacjg z podjgtych
dzialartmigdza sesjami:
--udzial w telekonferencji.wojewody podlaskiego w sprawie wojny na terytorium
Ukrainy i pomocy uchodZcom,
- ,dzial w posiedzeniu czlonk6w Zarzqdu Stowar4rszenia Gmin G6rnej Narwi,m.in. om6wiono temat gospodarki odpadami grnin or"ro^y"h
w Stowarzyszeniu,
- spotkanie z Komendantem Komisariatu policji w N_apach,
- spotkanie z Dyrektorem powiatowego zarzqduDr6g w Bialymstoku w sprawie
naniesienia po praw ek zgloszony ch przez mieszkanc6w do dokumentacji n" a.ogg
powiatowq Rynki-Sre&iriskie,
- udzial w telekonferencji.wojewody podlaskiego w sprawie pomocy uchodrcom,
;_ 

udzial w uroczystosciach z okazji Dnia Soltysa w iodlaskim lJrzgdzie
Wojew6dzkim,
- udzial w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej i Komisji ds. Gospodarki i Bud2etu,
-_ spotkanie i rozrnowy z Dyrektorem Zespolu sztot i plac6wek oswiatowo-
Wychowawcrych w Sura2u oraz om6wienie biez4cych spraw,
- uaz-ia-t-w telekonferencj i dotyczqcej klastra energetycz:lego,

I ydliul w walnym zgromadzeniu i posiedzeniu Zaradu Lokalnej Grupy
Dzialania N.A.R.E.W.,
- spotkanie z Dyrektorem Departamentu Rozwoju w lJrzgdzieMarszalkowskim,
w sprawie OZE.

Ad.15.
Zapytafia i wolne wnioski.
Sottys z Rynek Pan Litwiiczuk wnioskowal w imieniu mieszkaric6w
o zargarizawanie drugiego- spotkania z przedstawicielem powiato wego Zarz4d,
Drog w sprawie drogi Rynki-sredziriskie, gdyz po ostatnim spotkaniu iieszkancy
maj4 duZo w4tpliwo6ci.
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Pan Burmistrz stwierdzil, i2 wsrystlie uwagi zgloszone na pierwsrym spotkaniu
z mieszkaricami, zosraly przekazane do Powiatu. wystEpimy, r6wniiz do rowiatu
o zorganizowanie nastgpnego spotkania z mieszkancami.
Przewodniczqca stwier&ila, iz w sprawie uyag mieszkairc6w dotyczqcych
zaprojektowanego rowu wzdlr,i drogi Rynki-Sredzifskie, nalezy wyst4pi6 do
Powiatu z pismem przedstawiajqcym te uwagi.
Soltys Rynek wnioskowal, aby po wyr6wnaniu dr6g polnych/gmirrrych przez
r6wnarkg, dodatkowo wykona6 wyprofilowanie dr6g. Wnioskowal ioltys
r6wnie2 o sprzqtnigcie przystanku w Rynkach i poprawg obecnego chodnika.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 gmina zglosila do Powiatu naprawg chodnika
w Rynkach.
Pan Danilczuk stwierdzil, i2 w zaprojektowanej dokumentacji otwarty r6w
naprzeciwko remtzy w Rynkach uniemo2liwi zaparkowanie samochod6w.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 r6w jest zaprojektowany po przeciwnej stronie drogi
na wysokoSci remizy.

Ad.16.
Sprawy r62ne.
Pan Owczarczuk wnioskowal o naprawg odcinka drogi dojazdowej od Suraza do
Zawyk - Ferma. Wnioskowal radny o wyczyszczenie rynien i sprawdzenie, cry
w budynku po bylej szkole w Zawykachnie ma wyciek6w? Przed przekazxiem
przez Stowarzyszenie do gminy, rodziny tam zamieszkale opiekowaly sig tym
budynkiem.
Pani Wyszkowska zwr6cila sig z pytaniem, na jakim etapie jest sprawa
odzyskiwania Srodk6w poniesionych na utrrymanie bydla w prywatnych
gospodarstwach i ile na chwilg obecnq gmina ponioslaztego tytufu koszt6w?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 w dalsrym ci4gu gmina ponosi koszty, gdy2 terminy
rozpraw w S4dzie sq przekladane z miesiqca na miesiqc. W celu odzyskania czgSci
nale2ro6ci poniesionych prznz gming zastaly wyslane decyzje do komomika.
Gmina, co miesi4c ponosi koszty utrzymania bydla w wysoko6ci ok. 10 tys. zl.
Naczelnik/ czlonek OSP w Surazu wyst4pil do radnych o przeznaczeniu
w budZecie kwoty 3 tys. z).na zakup polar6w dla mlodzie2owej druzyny
poLarruczejlicz4cej 25 os6b, kt6ra chcialaby uczestniczyl prry adoracji Grobu
Panskiego podczas Swi4t Wielkanocnych.
Pani Przewodnicz4ca stwierdzila,i?taleiry zloLyt,w tej sprawie zapotrzebowania
na piSmie.
NaczelniVczlonek OSP Pan Niewiriski stwier&il, iZzarz4d OSP zlo2yl wniosek
do Krajowego Systemu Ratowniczo- Ga5niczego o pozyskanie lodzi ratowniczej.
Koszt zakupu takiej lodzi jest w granicach 70 tys. zl. W zwiqzku z tym zaktpem,
w ubieglym roku zwr6cilem sig do Pana Burmistrza o przygotowanie
terenu/zjaz-dl do rzeki, ale sprawa ,,utkngta".
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Pan Burmistrz stwierdzil, iZ w tym celu nale2y sig spotka6 i ustali6 konkretnie
miejsce do zladowania lodzi. Tak:. ziazd mo2na jedynie wykona6 w okresie
letnim, jak jest nihszy ponom wody w rzece.

NaczelniVczlonek OSP sfwierdzil, i2 najlepsrym miejscem bgdzie plac za

Remiz1l Domem Kultury, gdyz w tym miejscu bgdzie garuhowana 16t2.
Stwier&il czlonek OSP, i2 jest potrzeba zatrudnienia mlodego kierowcy do OSP,

gdy2 w chwili obecnej s4 dwa etaty konserwator6w kierowc6w, jednak jeden

z nich jest juZ w wieku emerytalnym. Potrzebny jest do OSP mlody sprawry
kierowca. Zwr6cil sig z pytaniem, czy kierowca w wieku emerytalnym posiada

stosowne uprawnienia, badania lekarskie, wkladkg na pojazdy uprzywilejowane?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 ten kierowca posiada wszelkie dokumenty
dopuszczajqce go do pracy. Jednak na zatrudnienie dodatkowego kierowcy do
OSP niezbgdne sq Srodki w budZecie gminy.
Pani Przewodnicz4ca stwierdziia, i2 kolejny rok mamy w bud2ecie gminy
zab ezpieczon4 odprawg emerytaln4.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 jest to kwota zabezpieczona na odprawg dw6ch
pracownik6w w wieku emerytalnym.
Naczelnik/czlonek OSP wnioskowal o przedloZenie do stra:2y dokument6w
kierowcy w wieku emerytalnym.
Radca Prawny Pani Nikitiuk stwier&ila, i2powyhsze dokumenty stanowiq cz9S6

akt osobowych i do nich ma tylko wglqd pracodawca - Pan Burmistrz. W tym
wypadku, to kierowca musialby sam dostarczy6 do straZy odpowiednie
dokumenty uprawniajqce go do pracy w OSP.
Pani Przewodniczqca mw6cila sig z pytaniem, kto bgdzie odpowiadal
w prrypadku, gdy w trakcie wyjazdu strazackiego ten kierowca nie bgdzie mial
waZnych uprawnieri?
Radca Prawny stwier&ila, i2 Zarzqd OSP nie ponosi odpowiedzialnoSci,
a jedynie Urzqd, w kt6rym jest zloZona w aktach osobowych kierowcy niezbgdna
aktualna dokumentacja uprawniaj4c4 do wyjazdu na akcje ratownicze.
Naczelnik/czlonek OSP stwierdzil, i2 powylszy kierowca ustnie na Zebraniu
walnym zlozyl wniosek do przeniesienia go na czlonka honorowego OSP, gdy2
taka mo2liwoS6 jest po ukoriczeniu 65 roku ficia. W zwi4zku z crym,jak straz
mato roryafrzet,, cyt. ,jeheli jest on czlonkiem honorowym, to nie jest czlonkiem
czynnym, czlonek czynny jest to uprawniona osoba do wyjazdu."
Pani Radca stwierdzila, i2 w tym wypadku taka osoba powinna bezpoSrednio
zloiryC, tak4 informacje do pracodawcy, czyli do Pana Burmistrza. cyt. ,,Je2eli nie
bgdzie wykonl.wal czynno3ci, jako ten czynrry czlonek OSP, a teraz jako
honorowy na pewno nie Swiadczy pracy na rzecz OSP i wtedy nale?aloby tg
umowg rc nxiqzae / zmieni6. " Zdaniem r adcy, naleiry tg sytuacj e wyj a{ni6.
Pani Przewodnicz4ca zwr6cila sig z pytaniem, jakie s4 konsekwencje
w przypadku, gdy pracownik gminy bgdqcy po czgSci kierowc4 OSP zlozyl do
Zarzqdu wniosek o przeniesienie do shDby honorowej?
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Radca Prawny stwierdzila, i2 w tym wypadku powinna ulec zrnianie umowa,
proszqc Naczelnika OSP o przedlozenie na piSmie do gminy informacji o zmianie
statusu z czytnego czlonka na honorowego. W6wczas, pracodawca bgdzie m6gl
pow ziqt, pewne czynnoSci.
Pani Wyszkowska zwr6cila sig z pytaniem, czy zakup lodzi w kwocie 70 tys. zl
bgdzie w calo6ci sfinansowany z wnioskowanej dotacji, czy mohe s4 ju2 Srodki

na ten cel?
Naczelnik OSP poinformowal i2 w tej chwili wniosek o Srodki na zakup lodzi
zostal zlo2ony do Krajowego Systemu Ratowniczo-Ga5niczego i w wigkszoSci

bgdzie sfinansowarry z dotacji, gmina doloZy niewiele w granicach paru tysigcy.
ZdatiemPani Wyszkowskiej, zjazd do todzi powinien powsta6 w6wczas, jak juZ

l6d1bjdzie na stanie gminy.
Pani Przewodnicz4ca stwierdzila, i2 obecnie na stanie OSP jest juz jedna l6dZ.

Czy bgdziemy mieli je gdzie garu2owa6?

Naczelnik OSP wskazal, iLla obecnazostanie przekazana do innej jednostki OSP,

np. do Zawyk.
Pan Jaroszko zwr6cil sig z pytaniem, czy bgdzie zakupiony traktorek do koszenia

trawy do szkoty?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 jeaeli bgdzie decyzja o jego zakupie to wczesniej

muszq by6 zaberyieczone Srodki w budZecie gminy. Zapotrzebowanie na jego

zakupzostalo zlo2one pruez konserwatora szkoly. Ten obecny traktorek, kt6ry
jest na stanie gminy jest wykorzystywany na bardzo duzych powierzchniach

gminnych.
Fan Owczarczuk zwr6cil sig z pytaniem , czy bgdzie kontynuowany remont drogi

w KoricowiZnie i czy.zgloszano do Powiatu uprz4tnigcie piasku z zakrgtu drogi

powiatowej Zawyki-Sredziriskie? Do kogo zgloszono i gdzre?

iran gurmiitrz stwierdzil, i2powyhszqsprawg zgloszono do Kierownika Obwodu

Powiatowego ZarzAdu Dr6g w Surazu. Na wykonanie drogi w KoricowiZnie jest

ogloszony przetarg lqczrie z ]ulicq Zagumiennq i Graniczn4. Rozstrzygnigcie

nast4pi 12 kwietnia.
Pan Woloszczyk wnioskowal o zgloszenie do Powiatu oczyszczenia/poprawienia
przepustu w Lesmi oraz o wyjaSnienie z obecnym wlaScicielem bylego Osrodka

po f astach na jakim etapie jest budowa zaplanowanego Domu Pomocy i jaki byt

cel usunigcia duZej iloSci drzewostanu na terenie oSrodka. Zwr6cil sig radny

z pytaniem, dlaczego Gmina wydala pozwolenie na wycigcie takiej ilo$ci drzew

i co dalej z obiektem/ wiatrak w Dokforcach?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 sprawq obiektu zajmuje sig Starostwo Powiatowe, co

zaS tyczy sig terenu po Fastach, to nowemu wlaScicielowi wydano pozwolenie

w Starostwie na budowg, ale nie wiemy, czy frrma uryskala dofinansowanie na

powy2sze zadarie.
Pan Karczewski zwr6cil sig z pytaniem, kiedy gmina zleci sprz4trigcie dr6g, ulic,
m.in. ul. KoScielnej?

l5 -d



Pan Burmistrz stwierdzil, i2 twajq roznowy z firmq sprzqtajqcq, kt6ra w takcie
sprz4tania dr6g powiatowych wykona zlecenie i dla gminy. W sprawie
przepust6w, wystqpiono do mieszkanc6w Lesmi, jednak nikt nie odpowiedzial.
Zostanie te2 sprawdzone legalno66 wykonania wjazd6w.
Pani Klosko, w imieniu ro&ic6w dzieci, wnioskowala o otwarcie placu zabaw
przy przedszkolu w Sura2u.
Pan Burmistrz stwierdzil, 'rZzgloszono potrzebg do Pani Dyrektor.
Pani Przewodnicz4ca zwrilcila si9 z pytaniem, ile obecnie kosztuje posilek
w szkole?
Pan Burmistrz stwier&il, i2 sprawdzi jaki jest koszt.
Pan Jaroszko stwierdzil, i2 Bielsk Podlaski wynegocjowal u Wojewody wyLszq
stawkg dziennego utrrymania whodLcazUkainy. Czy rue warto by bylo, gdyby
Pan Burmistrz r6wnie2 rozpocz4l roznowy w tym temacie?

Ad.17.
Zakoficzenie obrad XXX sesji Rady Miejskiej w Sura2u o godz. l3a0 .

Rady Miejskiej
Pee l\4ielskiej

Pani Agnieszka E F ilipczuk-Zamojda
Agn ieszka Edyta f i I i pczuk- Zanojda

Protokolowala: S. Filipczuk
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SURAZ

PROTOKOL GLOSOWANIA
z dnia 30 marca 2022 t.

Glosowanie .iawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15

Liczba oddanych glos6w: 14

Rezultat glosowania: Przyjgto

oddane

Punkt
pozadku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Przeciw Wstrzymujqcy

1 Przyjqcie pozqdku obrad 14 0 0

7AKzysztof Bibulowicz

ZAMiroslaw Danilczuk

ZAJ ulita Dziemianiuk

ZA&niaarkardyta FiIipczuk- 7amo1da

ZAPawel Jaroszko

ZAlgnacy Karczewski

ZAAgnieszka Klosko

ZAKzysztof Mlodzianowski

ZAlwona Nowicka

OwczarczukBogdan

ZAAdam Sosnowski

Wieslaw Marian Woloszczyk

Halina Wyszkowska

ZATeresa Zimnoch

1t1

ZA

ZA
ZA



SURAZ

Glosowanie jawne

Liczba uprawnionych do glosowania: 15

Liczba oddanych glos6w: 15

Rezultat glosowania: PrzYjqto

Glosy oddane

Punkt
porzqdku

obrad

miot glosowan Za Przeciw

2 Projekt uchwaly w sP rawre zmlan w
bud2ecie g miny na2022r

't2 1 2

ZABibulowicz
W TRZilczukMiroslaw

ZAulita Dziemrantuk

Ag Edyta Filipczuk- ojdaan

ZAPawel Jarcszko
ZAlgnacy Karczews ki

ZAnieszka Klosko
ZAKrzysztof Mtodzianows ki

ZAlwona Now:cka
PRZECIWBogdan Owczarcz uk

ZAf Pankowski
ZAAdam Scsncwski

ZAWiesla\Y IUa!'ian Woloszczyk
ZAHalina \ ryszkowska

WSTRZeresa Zir,;1och

111

PROTOKOL GLOSOWANIA
z dnia 30 marca2022 r.

Wstrzymujqcy

ZA



PROTOKoL GLOSOWANIA
z dnia 30 marca2022 t.

Rezultat glosowania: Przyjeto
Glosy oddane:
Kzysztof Bibulowicz

Miroslaw anilczuk

Adam nc /,ski

Wieslaw Mair,rn Woloszczyk

Halina Wyszl.')wska

Teresa Zim:I ,:h

Punkt
pozEdku

obrad

zedmiot glosowaniaP Za Przeciw um cyLJq

3 uchwaly w sprawie nie
wyrazenia zgody na wyodrQbnienie w
bud2ecie gminy 6rodk6w
przeznaczonych na fundusz solecki.

Projekt 6 0

ZA
PRZECIW

Julita Dziemianiuk PRZECIW
Agnieszka Eciyta Filipczuk mojda

Pawel Jaroszko

lgnacy Karcze lski
Agntesz ka Kl,isko

ZA
ZA

Kzysztof Mloc zianowski ZA
lwona Nowicl.:.1

Bogdan Owczarczuk

Pari,:owski

ZA
PRZECIW

ZA
ZA
ZA

1t1

SURAZ

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 15

9

PRZECIW
PRZECIW

ZA

PRZECIW



SURAZ

PROTOKOt. GLOSOWANIA
zdnia 30 marca2022t.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych gtlos6w: '15

Glo oddane

Pun kt
pozqdku

obrad

Przedmiot glosowania Za Przeciw Wstrzymulqcy

4 Projekt uchwaty w sprawie ustalenia
wysokosci ekwiwalentu pienie2nego
stra2akom ratownikom Ochotniczych
Strazy Pozarnych za uczestnictwo w
dziataniu ratowniczym, akcji
ratowniczych, szkoleniu lub 6wiczeniu.

15 0 0

Krzysztof Bibulowicz ZA
Miros+aw Danilczuk ZA
Julita Dziemianiuk ZA
Agnieszka ECyta Filipczuk-Zamojda ZA
Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka Kiosko ZA
Krzysztof Mlodzianowski ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan Owczarczuk ZA
KeysAof Paikowski ZA
Adam Sosncwski ZA
Wieslaw Marian Woloszczyk ZA
Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

111

Rezultat glosowania: Przyjqto



SURAZ

PROTOKOL GLOSOWANIA
z dnia 30 marca2022 r.

Oosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 15

Rezultat glosowania: Przyjqto
oddane

Punkt
pozqdku

obrad

Przedmiot glosowania Za Pzec Wstzymujacy

5 Projekt uchwaty w sprawie wyznaczenia
miejsc do prowadzenia handlu w piqtki i

soboty przez rolnik6w i ich domownik6w
otaz wprcwadzenia regulaminu
okre6lajqcego zasady prowadzenia
handlu w piqtki i soboty przez rolnik6w i
ich domownik6w.

15 0 0

Krzysztof Bibulowicz

Mi nilczuk ZA
Julita Dziemianiuk ZA
Agnieszka Edyta Filipca.rk mojda ZA
Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA

nieszka ZA
kiKrzysztof ZA

lwona Nowicka ZA
Bogdan Owczarczuk

Paikowski
Sosnowski ZA

Marian ZA
Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t1

ZA

ZA
ZA



SURAZ

PROTOKOT- GT.OSOWANIA
z dnia 30 marca 2022 r.

Gilosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 15

Rezultat glosowania: Przyjgto

Glos

Teresa Zimn.(ih

Punkt
pozadku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Przeciw Wstrzymu.iqcy

6 Prcjekt uchwaly w sprawie zmiany
przebiegu drogi gminnej na terenie
Gminy Sura2.

15 0 0

ZAKrzysztof Bibuiowicz

ZAMiroslaw Dani,czuk

ZAJulita Dziemianiuk

ZAAgnieszka Elyta Filipczuk-Zamojda

ZA
ZA

Pawel Jaroszko

lgnacy Karcz :,vski

Agnieszka Ki. sko ZA
Krzysztof Mloizianowski ZA
lwona Nowicli" ZA

ZABogdan Owczarczuk

ZAKrzysztof Pa' "owski

Adam Sosnc i ;ki ZA
ZAWieslaw Ma-r: n Woloszczyk

Halina Wysz 'cwska ZA
ZA

1t1

oddane:



PROTOK6I GLOSOWANIA
z dnia 30 marca2022 t.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 15

Rezultat glosowania: przyjeto

oddane

Punkt
porzEdku

obrad

Przedm iot glosowan wstrzymujacy

7

Alkoholowych oraz pzeciwdzialania
Narkomanii w Gmnie Sura2.

roj

ktyki

P ekt uch lawtewaly sp ptzy)Qcta
Gm nne o P uram Pro lafis rog
Rozwt n Pa rob emowzwaE

15 0 0

Krzysztof Bibulowici
ZA

nilczu
ZA

J u lita mtant uk
ZA

Agnieszka€dyta Filipczuk mojda ZA
Pawel Jaroszko

ZA
lgnacy Karczewsk-

ZA
ieszka ko

ZA
owski

ZA
lwona Nowicka

ZA
Bogdan Owczarczuk

ZA
ZA

m Sosnowski
ZA

nan
ZA

WyszkowskaHalina
ZA

Teresa Zim
ZA

1t1

SURAZ



SURAZ

PROTOKOL GLOSOWANIA
z dnia 30 marca2022t.

Glosowanie jawne
Llczba uprawnionych do glosowania: '15

Liczba oddanych glos6w: 15

Rezultat glosowania: Przyjgto
Glosy oddane:

Punkt
potzEdku

obrad

Przedmiot gtosowania Za Przeciw WstrzymujEcy

I Projekt uchwaty w sprawie zmian w
Statucie Miejsko-Gminnego OSrodka
Pomocy Spolecznej w Sura2u.

15 0 0

Kzysztof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk

Julita Dziemianiuk ZA
Agnieszka Edyta FilipCzulG mo ZA
Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka Klosko ZA
Kzysztof Mlodzianowski ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan Owczarczuk ZA
Kzysztof Pah ki ZA
Adam Sosnowski ZA
Wieslaw Marian ZA
Halina Wyszkowska ZA
Teresa mnoch ZA

1t1

ZA



SURAZ

PROTOKOL GI-OSOWANIA
z dnia 30 marca 2022 t.

Rezultat glosowania: Przyjgto
Glos

Punkt
porzEdku

obrad

Przedmiot glosowania Za Przeciw Wstrzymujacy

I Projekt uchwaty w sprawie pzyjecia
Gminnego programu
oslonowego,, Korpus Wsparcia
Senior6w w Gminie Sura2 na rok2022".

15 0 0

Kzysztof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk ZA
Julita Dziemianiuk ZA
Agnieszka Edyta Filipczuk-Zamojda ZA
Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka Klosko ZA
Kzysztof Mlodzianowski ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan Owczarczuk ZA
Ktzysztof Pankowski ZA
Adam Sosnowski ZA
Wieslaw Marian Woloszczyk

Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

111

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 15

oddane:

ZA



SURAZ

PROTOKoL GLOSOWANIA
z dnia 30 marcazo22 t.

Glosowanie jawne

Liczba uprawnionych do glosowania: 15

Liczba oddanych glos6w: 13

Rezultat glosowania: Przyjgto

Glosy oddane:
rbulowicz

E anilczuk

Jul ianiu k

Bogdan ,:zarczuk

:;rkowski

Adam r;'r/ski

ieslaw M,.-ian szczyk

Halina . i(owska

eresa Zifi ,och

Punkt
pozqdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Pzeciw Wstrzymujqcy

10 Przyjqcie protokolu obrad z filX sesji
rtady Miejskiej w Surazu.

13 0 0

ZA
ZA
ZA

EniEarka r-ftTfi pczuk-Zamojda ZA
Pawel Jarcszko

lgnacy Kar :zewski

ieszka {iosko
Kzysztof iil,ldzianowski

lwona ow;ka

BRAK GLOSU
ZA

ZA
ZA
ZA
ZA

BRAK GI-OSU
ZA
ZA
ZA

111

ZA



SURAZ

PROTOKOL GLOSOWANIA
z dnia 30 marca2022 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 14

Rezultat glosowania: Odrzucono
Glosy oddane:

Punkt
pozadku

obrad

Za Pzeciw WstrzymujEcy

12 Wniosek formalny w sprawie
p%eznaczenia 60 tys zl. na zakup busa
do pzewozu os6b z
niepelnosprawnosciq oraz 80 tys. zl. na
zakup traktorka do prac gospodarczych
w gminie tj. odsnie2anie, czyszczenie

ld169 gminnych.

2 8 4

Krzysztof Bibulowicz PRZECIW
Miroslaw Danilczuk ZA
Julita Dzienrianiuk WSTRZ
Agnieszka Edyta Filipczuk-Zamojda PRZECIW
Pawel Jarcszko BRAK GLOSU
lgnacy Kar:zewski WSTRZ
Agnieszka l"itosko WSTRZ
Krzysaof l\,4iodzianowski PRZECIW
lwona Now ,:ka PRZECIW
Bogdan Owczarczuk ZA
KrzysAof Faikowski
Adam Sosr,lwski
Wieslaw IV,.:ian Woloszczyk

PRZECIW
PRZECIW
WSTRZ

Halina Wysi:kowska PRZECIW
Teresa Zin loch PRZECIW

1t1

Pzedmiot glosow-nia-



SURAZ

PROTOKOL GLOSOWANIA
z dnia 30 marca 2O22 r.

Glosowanie iawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15

Liczba oddanych glos6w: 10

Rezultat glosowania: Przyjgto

Glo oddane

Punkt
pozqdku

obrad

Przedmiot glosowania Za Pzeciw Wstrzym uiacy

13 Wniosek formalny w sprawie zakupu
samochodu typu bus.

7 1 2

ZAKrzysaof Bibulowicz

PRZECIWMirostaw Danilczuk

WSTRZJulita Dziemraniuk

DRZEMKAlg[]iesika Edyta Filipczuk-Zamojda

DRZEMKAPawel Jaroszko

ZAlgnacy Karczewski

ZAAgnieszka Klosko

ZAKrzysztof Mlodzianowski

DRZEMKAlwona Now:cka

DRZEMKABogdan Owczarczuk

ZAKzysztof Paikowski

ZAAdam Sosncwski

DRZEMKAWieslaw Marian Wotoszczyk

Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch WSTRZ

1t1



Soltysi Sotectw

z terenu Gminy Suraz

Suraz dn. 25.03.2022r.

Burnristrz Suraza

Radni Rady Miefskiej

w Suraiu

Fundusz solecki to Srodki finansowe v
kt6re s4 zasu'Iarantowane dra sore*w 

", "r-."J;:XT".;T[.:flXwarunk6w 2ycia' Mogq byi pr Tfzf,laczone na realtzagg przedsiqwzig(,kt6re s4 zada_niami wlasnymi gminy, sfuz4 poprawie warunk6w irycia mieszkaic6w i s4 zgodneze strategi4 rozwoju gminy, np. naprawa publicznych dr6g gminnych, remontySwietlic wiejskich' inwestycje zwjry,anez kurtura ochron4 dziedzictwa narodowego
oraz ocfuonE frodowiska.

Naszym zdaniem fundusze soleckie kt6re byly do dyspozycji miesz_kaic6w poszczeg6lnych sorectw w ratach 2020 i 2021 zostary bardzoefektywnie wy_korzystane i wplyngry na poprawg wizerunku miejscowo6ci oraz zwigkszenie aktyw-
noSci mieszkaic6w' To zebranie wiejskie - czy.li mieszkaricy danego sorectwa podjglidecyzjg na co mai4 zosta( wykorzystane .rodki finansowe. Dlatego tez samym
mieszkaricom zaleil*o na tym, aby Srodki byly wydane w sposob prawidlowy i rac_jonalny' Remontowano Swietlice wiejskie, wykonano place zabaw, odnowiono miej-
sca pamigci, jak r6wnie2 remontowano drogi gminne.

Na rok 2022 fundusz solecki w naszej gminie nie zostal wyodrgbniony,
gdy2 zaktp autokaru szkolnego byl zadaniem wa2niejszym. W pelni to poparlidmy,
poniewa2 bezpieczeristwo dzieci powinno byi priorytetem i skoro powstala potrzeba
zakupu nowego Srodka transporfu nie dyskutowali6my z tym.

Mamy na&iej e, ie w tymroku, podczas podejmowania uchwaly doty_
cz4cej funduszu soreckiego na 2023 rok Srodki te zostan. wyodrgbnione i miesz-



karicy danego solectwa bgd4 mogli zadecydowad na co je przeanaczy{ gdy2 to oni

wiedzq najlepiei, jakie w tym momencie solectn o ma najpilniejsze potrzeby. Naszym

zdaniem dodatkowym argumentem za wyodrgbnieniem firnduszu soleckiego iest to,

2e gmina otrzymuje z b:ud2et:u paristwa zwrot, w formie dotacii celowej, czg6ci

wydatk6w wykonanych w ramach funduszu soteckiego (obecnie wysoko6d zwrotu

wynosi 20, n i40%, w zaleino6ci od zamo2no6ci gminy).
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